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П Р О Т О К О Л 
 

София, 25.06.2024 г. 

 
от Обществено обсъждане 

 

на проект на Правила за изменение и допълнение на Правилата за работа 

на организиран борсов пазар на електрическа енергия  

 

Днес, 25.06.2024 г. от 10:06 ч. в сградата на Комисията за енергийно и водно 

регулиране (КЕВР, Комисията) се проведе обществено обсъждане на Комисията в 

пълен състав, ръководено от председателя доц. д-р Иван Н. Иванов. 

 

На общественото обсъждане присъстваха членовете на Комисията Александър 

Йорданов, Благой Голубарев, Димитър Кочков, Пенка Трендафилова и главният 

секретар Росица Тоткова (без право на глас). 

 

На общественото обсъждане присъстваха Пл. Младеновски – директор на 

дирекция „Електроенергетика и топлоенергетика“, М. Трифонов - началник на отдел 

„Цени и лицензии: електрически мрежи, търговия и пазари“ и експерти на КЕВР. 

 

Общественото обсъждане беше излъчено в реално време на интернет страницата 

на Комисията. 

 

Председателят доц. д-р Иван Н. Иванов откри заседанието и констатира, че има 

кворум и не са налице правни пречки за провеждането му. 

 

Чрез съобщение на интернет страницата на Комисията, съгласно решение на 

КЕВР по Протокол № 175 от 20.06.2024 г., т. 1, за участие в общественото обсъждане 

на проект на Правила за изменение и допълнение на Правилата за работа на 

организиран борсов пазар на електрическа енергия, са поканени заинтересовани лица 

по смисъла на чл. 14, ал. 2 от Закона за енергетиката - държавни органи, браншови 

организации, енергийни предприятия, клиенти и организации на потребители. 

 

Проектът на Правила за изменение и допълнение на Правилата за работа на 

организиран борсов пазар на електрическа енергия, е изготвен от работна група в 

състав: Пламен Младеновски, Елена Маринова, Милен Трифонов, Юлиан Стоянов, 

Рали Манчев, Радостина Методиева, Радослав Райков, Силвия Петрова. 

 

 



 

2 
 

[TLP-WHITE] 

Ниво 0 
 

Съгласно решение на КЕВР по Протокол № 175 от 20.06.2024 г., т.1, е осигурена 

и възможност за дистанционно участие чрез програмата за съобщения Skype. 

 

 

С писмо на КЕВР с изх. № Е-13-210-26/20.06.2024 г. като заинтересовани лица 

са поканени „Българска независима енергийна борса“ ЕАД, „Електроенергиен 

системен оператор“ ЕАД, Асоциация на търговците на електроенергия в 

България, Асоциация свободен енергиен пазар, Българска ветроенергийна 

асоциация, Българска фотоволтаична асоциация, Българска соларна асоциация и 

Асоциация на производителите на екологична енергия. 

 

 

Заявили участие в общественото обсъждане са:  

• г-н Константин Константинов – изпълнителен директор на „Българска 

независима енергийна борса“ ЕАД; 

• г-жа Емилия Милкова – ръководител на отдел в „Българска независима 

енергийна борса“ ЕАД; 

•  г-жа Десислава Матева – административен директор на Асоциация за 

производство, съхранение и търговия на електроенергия. 

 

 

 „Електроенергиен системен оператор“ ЕАД, Асоциация на търговците на 

електроенергия в България, Асоциация свободен енергиен пазар, Българска 

ветроенергийна асоциация, Българска фотоволтаична асоциация, Българска соларна 

асоциация и Асоциация на производителите на екологична енергия не изпращат свои 

представители.  

 

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Комисията своевременно е информирала ведомства, институции и 

организации, които са с дейност, която по определен начин се свързва и с Правилата 

за работа на организиран борсов пазар. От всички поканени, няма смисъл да ги 

изброявам, единствено тук присъствено се отзоваха от Асоциацията за производство, 

съхранение и търговия на електроенергия, като становището на Асоциацията ще ни 

представи г-жа Десислава Матева, която е административен директор на 

Асоциацията. Едновременно с това, разбира се, ще отбележа, че присъствено участва 

и „Българска независима енергийна борса“ ЕАД, тъй като Правилата директно засягат 

нейната дейност. Тя е представена чрез г-н Константин Константинов, който е 

изпълнителен директор на борсата и г-жа Емилия Милкова, която е ръководител на 

отдел в „Българска независима енергийна борса“ ЕАД.  

В съответствие с процедурата за провеждане на обществени обсъждания, най-

напред ще дам думата на участниците, в случая на един-единствен участник. След 

това думата ще има изпълнителният директор на борсата, ако трябва и желае да вземе 

отношение по изказването, което ще бъде направено преди това. След това ще дам 

думата, разбира се, на работната група и на членовете на Комисията, ако имат въпроси 

или изказвания.  

Сега се обръщам към г-жа Матева.  

  

 

Десислава Матева – административен директор на Асоциация за 

производство, съхранение и търговия на електроенергия: 
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Аз ще съм кратка. Приветствам проекта за промяна. Мисля, че ще доведе до 

положителни промени. Ще се запознаем повече в детайли. В предстоящия 14-дневен 

срок ще внесем писмено становище. Само исках да обърна внимание пак за краткия 

срок за анонс между проекта и състоящото се присъствено обществено обсъждане. 

Мислим, че не е много добре да са в такива кратки срокове оповестяването на 

проектите и самите заседания. Благодаря! Това е от мен!  

 

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Благодаря Ви! Г-жо Матева, любезно ще Ви възразя, като кажа, че фактически 

никой не лишава участниците, в това число и асоциацията, която представлявате, от 

представяне на становището, защото към тези няколко дни, които предшестват 

провеждането на общественото обсъждане, Вие трябва да добавите и двете седмици, в 

които целият Ви екип може да работи и да ни представи едно изчерпателно писмено 

становище. Тук се касае за обществено обсъждане, в което по-скоро да се демонстрира 

коя организация, ведомство, институция проявява интерес и има становище, което 

винаги обикновено в изказването завършва със заявление, че ще бъде представено 

писмено становище. Аз Ви окуражавам наистина в тези две седмици, като Ви моля, ако 

може и в по-кратък срок, но задължителният краен срок е две седмици, да представите 

становище.  

Сега се обръщам към г-н Константинов. Г-н Константинов, независимо, че г-жа 

Матева беше много кратка в своето изказване, тя единствено направи забележка 

относно административната процедура за краткия срок между публикуването на 

доклада и провеждането на общественото обсъждане, но може би Вие имате какво да 

споделите с Комисията в рамките на общественото обсъждане. Слушаме Ви!  

 

 

Константин Константинов – изпълнителен директор на „Българска 

независима енергийна борса“ ЕАД: 

Благодаря, доц. Иванов! Уважаеми г-н Председател, уважаеми дами и господа от 

състава на Комисията, уважаеми колеги от работната група, бих искал от името на 

„Българска независима енергийна борса“ да декларирам, че ние се запознахме с 

доклада, както и с т. нар. съгласувателна таблица към него и сме напълно 

удовлетворени от съдържанието на тези документи. Не е тайна, че входирахме и 

инициирахме промяната по актуализацията на Правилата за работа на организиран 

борсов пазар, за да може съвсем спокойно новият механизъм, а именно „търгове в 

рамките на деня“, който е обща инициатива между всички електроенергийни оператори 

в Европа и абсолютно всички енергийни борси в рамките на европейския съюз, т. нар. 

номинирани оператори на пазара на електрическа енергия, да оперират и да започнат да 

оперират едновременно. Това вече успешно е факт. Предвид това, точно обратното на 

г-жа Матева, бих искал да благодаря на Комисията и на работната група, че всъщност 

даде ход на процедурата, така че да може официално да минем през всички 

административни срокове, така че Правилата да бъдат факт възможно най-скоро. С 

благодарност и кратко, завършвам. Благодаря!  

 

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

И аз Ви благодаря, г-н Константинов, както и за думите, които отправихте към 

Комисията за това, че максимално бързо се постара да проведе процедурата, защото 

България, в това число „Българска независима енергийна борса“, има своите 

ангажименти пред европейските институции и би било лош знак, ако българската борса 

изостава в сравнение с другите, които ще въведат този втори сегмент на обединението 
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„В рамките на деня“, т.е. освен непрекъсната търговия още и „търгове в рамките на 

деня“, което всъщност е основната промяна, която се предлага и която се реализира с 

измененията в Правилата за работа на организиран борсов пазар. Сега се обръщам към 

г-н Младеновски. Г-н Младеновски, моля Ви, кажете има ли нови данни, факти и 

обстоятелства, които ще наложат промени, които трябва да бъдат отразени до края на 

процедурата.  

 

 

Пл. Младеновски - директор на дирекция „Електроенергетика и 

топлоенергетика“ в КЕВР: 

Уважаеми г-н Председател, уважаеми членове на Комисията, уважаеми г-н 

Константинов, уважаеми останали участници в общественото обсъждане, както се видя 

и от изказванията на гостите, няма нещо ново, което би следвало да се отрази, няма 

недоволни, няма доволни. В тази връзка няма настъпили нови факти и обстоятелства. 

Очакваме становищата на засегнатите страни в хода на общественото обсъждане, след 

което максимално бързо ще се опитаме да подготвим крайния вариант на Пралата за 

изменение на борсовите правила, за да може спокойно борсата да се присъедини към 

останалите номинирани оператори, т.е. дейността да бъде регламентирана и в тези 

борсови правила за търговете в рамките на деня. Благодаря Ви!  

 

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Благодаря, г-н Младеновски! Не виждам желание за изказване от страна на 

колегите. В такъв случай за Вас, г-жо Матева, но не единствено за Вас, а и за всички, 

които евентуално следят общественото обсъждане, което се излъчва пряко и всички 

заинтересовани лица, включително такива, които към момента не са си формулирали 

становище, че разполагате с 14-днвен срок, такъв е нормативно определен, за 

представяне на писмени становища в Комисията, които съответно незабавно ще ги 

адресирам до работната група за отразяване в обяснителната записка, която ще 

съпътства окончателния текст на решението на Комисията за енергийно и водно 

регулиране. Това е първото ми съобщение: за 14-дневния срок. 

 Второто съобщение е, че насрочвам закрито заседание, на което Комисията за 

енергийно и водно регулиране ще се произнесе по проекта на Правила за изменение и 

допълнение на Правилата за работа на организиран борсов пазар на електрическа 

енергия на 17.07.2024 г. Този срок до 17-ти юли всъщност съдържа в себе си 

двуседмичен срок за представяне на писмени становища, няколкодневен срок, в който 

работната група да се запознае и да ги отрази в обяснителната записка към проекта на 

решение, както и срок, в който Комисията, имам предвид комисарите, да се запознаят с 

окончателния текст и на 17-ти юли Комисията ще се произнесе с решение.  

Аз Ви благодаря, г-н Константинов, за участието. На Вас, г-жо Милкова и г-жо 

Матева, също. Очакваме от Вас писменото становище. На Вас ще Ви кажа, че след 

закритото заседание Комисията ще Ви информира своевременно, за да може промените 

в Правилата за работа на организиран борсов пазар да започнат максимално бързо да се 

прилагат. Успешен ден Ви желая от името на Комисията!  

 

Константин Константинов – изпълнителен директор на „Българска 

независима енергийна борса“ ЕАД: 

Благодаря! И аз!  

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Закривам заседанието!  

 



 

5 
 

[TLP-WHITE] 

Ниво 0 
 

Приложения: 

1. Писмо на КЕВР с изх. № Е-13-210-26/20.06.2024 г. - покана до 

заинтересованите лица относно проект на Правила за изменение и допълнение на 

Правилата за работа на организиран борсов пазар на електрическа енергия. 

 

 

ЧЛЕНОВЕ НА КЕВР:     ПРЕДСЕДАТЕЛ:  

 

       

.................................................                 ДОЦ. Д-Р ИВАН Н. ИВАНОВ 

  А. Йорданов 

 

.................................................     ГЛАВЕН СЕКРЕТАР: 

  Б. Голубарев 

              РОСИЦА ТОТКОВА 

................................................. 

  Д. Кочков 

 

................................................. 

 П. Трендафилова 

          

 

Протоколирал: 

 

 Н. Косев - главен експерт 

 
 

 
 


